

التضخم في السلطنة يسجل استقرارا في شهر يونيو ٢٠١٩م

یولیو ۱۹، ۲م



۱۹, % ارتفع الرقـم القياسي العام لأســعار المســتهلكين فــي شــهر بونيو ۲۰۱۹م مقارنة بالشهر السابق.

تقرير عن التضخم

العدد (٤٩)

سجل معدل التضخم في السلطنة استقرارا في شهر يونيو ٢٠١٩ م مقارنة بالشهر المماثل من العام السابق نتيجة الارتفاع ولانخفاض في المجموعات، حيث ارتفع أسعار مجموعة الأثاث والتجهيزات والمعدات المنزلية بنسبة (٤,٩١)، ومجموعة التعليم بنسبة (٩,١٩%)، ومجموعة الثقافة والترفيه بنسبة (٩٤,٠%)، ومجموعة النقل بنسبة (٤٠,٠%)، ومجموعة المطاعم والفنادق بنسبة (١٠,٠%)، وفي المقابل، انخفضت أسعار مجموعة السلع والخدمات المتنوعة بنسبة (١٩,٠%)، ومجموعة الملابس والأحذية بنسبة (١٩,٠%)، ومجموعة التعليم بنسبة (٩٩,١%)، ومجموعة السلع والخدمات المتنوعة بنسبة (١٩,١%)، ومجموعة الملابس والأحذية بنسبة (١٩,٠%)، ومجموعة الصابق (٤٩,٠%)، ومجموعة السلع (١٩,٠%)، ومجموعة إلى معام العلم الملابس والأحذية بنسبة (١٩,٠%)، ومجموعة الصحة بنسبة (٩٩,٠%)، ومجموعة الإتصالات (١٩,٠%)، ومجموعتي المواد الغذائية والمشروبات غير الكحولية ومجموعة السكن والمياه والكهرباء والغاز وأنواع الوقود بنسبة (٢,٠%) لكل منهما، بينما استقرت أسعار مجموعة التبغ خلال شهر يونيو ٩٠٢ م مقارنة بالشهر المماثل من العام السابق. التضم مع موعة المرا

ومحموعــة الأثــاث والتحهبــزات والمعــدات

المنزلية وأعمال الصيانة الاعتيادية للبيوت

ينسبة (۰٫۰۱%). وفي المقابل انخفضت أسعار

محموعـة الملابس والأحذبة ينسبة (٣١,٠%)،

مجموعــة النقــل بنســبة (١١,٠%), ومجموعــة

الاتصـــالات بنســـبة (۰٬۰۲)، واســــتقرت

مجموعات التبغ والسكن والمياه والكهرباء

والغاز وأنواع الوقود الأخرى والصحة والثقافة

والترفيــه والتعلــيم خــلال شـهر مــايو ٢٠١٩ م

غير الكحولية في المحافظات لشهر يونيو٢٠١٩م

محافظة البريمي

محافظة ظغار عديد محافظة مسقط الديمانيات 🔨

محافظتېالشرقية شمال وجنوب ۷۰٫۴ **۸٫ο۷%** ارتغاع أسعار الخضروات فـي شـهريونيـو ۲۰۱۹ م مقارنــة بالشـهر السابق.

۱**٫۷۰%** انخفاض أسعار الأسماك فـي شــهريونيــو ۲۰۱۹ م مقارنــة بالشـهر السابق.

شهدت محافظات السلطنة ارتفاعا في معدلات التضخم لشهر يونيو ٢٠١٩ م مقارنة بالشهر المماثل من العـام السـابق، حيـث سـجـل المؤشـر ارتفاعا بنسبة (٢٩,٠%) في محافظة ظفار، وبنسبة (٢٧,٠%) في محافظـة الداخليـة، وبنسـبة (٣٦,٠%) فـي محافظـة الظـاهرة، وبنسـبة (٥١,٠%) في محافظتي شمال وجنوب الشرقية، بينما انخفـض مؤشـر التضـخـم بنسـبة (٢٠,٠%) فـي محافظـة البريمـي وبنسـبة (٢١,٠%) فـي محافظـة

مقارنة بالشهر السابق.

شمال الباطنة، وبنسبة (١٤-%) في محافظة مسقط خلال شهر يونيو ٢٠١٩م مقارنة بالشهر المماثل من العام السابق.

8007 NCSI - 80076274

المستهلكين بنسية (١٩.%)، خيلال شهر يونيو

۲۰۱۹ م مقارنــة بالشـهر السـابق، نتيجــة ارتفـاع.

مؤشير الميواد الغذائيية والمشيروبات الغيير

الكدولية بنسبة (٥،،٨٦)، نتيجـة ارتفـاع أسـعار

الخضـروات بنسـبة (٨,٥٧%)، والغواكــه بنسـبة

(اع، %)، واللحوم ينسبة (۳۷، %)، كما ارتفعت

آسعار مجموعة السلع الشخصية والخدمات

ىنىسىة (٣٤.%)، ومحموعة المطاعم والفنادق

ىنىسىة(٧..٧).

WWW.NCSI.GOV.OM



Sultanate's Inflation Rate Stabilizes in June 2019

Julay2019

Inflation Report Issue (49)



0.19% The general indices Increase of consumer prices in June 2019 compared to the previous month.

NATIONAL CENTRE FOR STATISTICS

& INFORMATION Enhancing Knowledge

SULTANATE OF OMAN

The rate of inflation in the Sultanate stabilized in June 2019 compared to the same month of the previous year due to the rise and decline in groups. Where the prices of furniture, fixtures and household equipment & routing household maintenance group increased by (4.91), Education group by (1.99%), Recreation and culture group by (0.94%), Transport group by (0.04%), Restaurants and hotels group by (0.01%). On the other hand the prices decreased in Miscellaneous Goods and Services groups by (1.72%), Clothing & footwear group by (0.71%), Health group by (0.49%), Communication group by (.41%), food and non-alcoholic beverages & Housing, water, electricity, gas and other fuels groups by (0.2%), for both of them. While stabilized, Tobacco group during the month of June 2019 compared to the same month of the previous year.

8.57% The Increase prices of Vegetables in June 2019 compared to the pervious month.

1.70% The Decrease in prices of Fish in June 2019 compared to previous month.

The consumer price index Increase during the month of June 2019 by(0.19%), compared to the previous month. the Increase in the prices of the food and non-alcoholic beverages by (0.86%), as a result of the rise in prices of vegetables by (8.57%), fruits by (0.41%), and meat by (0.37%). Also personal goods and services group increased by (0.34%) and restaurants and hotels group by (0.07%).

Furniture, fixtures and household equipment, and normal household maintenance by (0.01%). On the other hand, prices of clothing and footwear group decreased by (0.13%), transport group by (0.11%) and communications group by (0.02%). Tobacco, housing, water, electricity, gas, other fuels, health, Recreation, culture and education groups stabilized in June 2019 compared to the previous month.





The governorates of the Sultanate witnessed arise in the inflation rate for June 2019 compared to the same month of the previous year. The index recorded an Increase by (0.69%) in Dhofar governorate, (0.27%) in Ad Dakhliah governorate, (0.23%) in Al-Dhahirah governorate, (0.15%) in Ash Sharqiah South and North governorates. While the inflation decreased by (0.28%) in Al Buraimi governorate, (0.21%) in Al Batinah North governorate, (0.14%) in Muscat governorate during June 2019 compared to the same month of the previous year.

WWW.NCSI.GOV.OM

8007 NCSI - 80076274